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Transportudvalget har i brev af 6. januar 2022 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU B 25), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Henning Hyllested (EL). 

Spørgsmål nr. 40: 

Vil ministeren oplyse, hvilke kommuner der har henvendt sig til 

ministeriet angående slamdeponering i Køge Bugt, og vil ministe-

ren oversende disse henvendelser til Transportudvalget og oplyse, 

hvilke tiltag disse henvendelser har medført? 

Svar: 

Det er ikke ukendt, at der fra visse kommuner ud til Køge Bugt har 

været udtrykt bekymring og utilfredshed over klapningen af mate-

rialer i forbindelse med anlæg af Lynetteholm. Det har fremgået af 

medierne. 

Derfor initierede jeg også til, at der blev afholdt et møde med kom-

munerne i Transportministeriet den 12. oktober 2021 om klapning. 

På mødet orienterede Udviklingsselskabet By & Havn I/S nærmere 

om klapningen, og herunder hvad de udførte miljøkonsekvensvur-

deringer havde påvist.  

Efter mødet den 12. oktober 2021 har Udviklingsselskabet By & 

Havn I/S den 23. november 2021 afholdt et møde med Køge Bugt 

kommunerne, hvor også en repræsentant fra Transportministeriets 

departement var med.  

Endelig er Stevns Kommune og Køge Kommune blevet tilknyttet 

følgegruppen til klapningen. 

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 

 

Offentligt
B 25 - endeligt svar på spørgsmål 40

Transportudvalget 2021-22


